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ByÅ‚em goÅ›ciem na zjeÅºdzie sprawozdawczo-wyborczym Polskiego ZwiÄ…zku Hodowców Koni.
PrzysÅ‚uchiwaÅ‚em siÄ™ wystÄ…pieniom dwóch kandydatów na prezesa i tak sobie myÅ›laÅ‚em,
dlaczego w tych dwóch Å›rodowiskach &ndash; czyli jeÅºdzieckim i hodowców koni &ndash; które
sÄ… tak bliskie sobie, wybory wyglÄ…dajÄ… zupeÅ‚nie odmiennie. 

W PZHK dwaj kandydaci: PaweÅ‚ Mazurek i Jacek Soborski (wymieniam ich w kolejnoÅ›ci
alfabetycznej). Obaj sÄ… autentycznymi hodowcami koni. Obaj sÄ… dziaÅ‚aczami PZHK (byli w
poprzednim zarzÄ…dzie, choÄ‡ tam dobór czÅ‚onków tego ciaÅ‚a wyglÄ…da inaczej niÅ¼ w PZJ),
obaj dziaÅ‚ali wczeÅ›niej w strukturach okrÄ™gowych zwiÄ…zków hodowców koni. Obaj sensowni.
Obaj w swoich wystÄ…pieniach przedstawili zarys programu, jaki chcieliby realizowaÄ‡.Jednym
sÅ‚owem &ndash; normalne wybory polegajÄ…ce na wybraniu jednego z dwóch kandydatów
wywodzÄ…cych siÄ™ z tego samego, &bdquo;swojego&rdquo; Å›rodowiska. Jak to w demokracji,
jeden zyskaÅ‚ wiÄ™ksze poparcie delegatów i wygraÅ‚. Nie wiem, czy PaweÅ‚ Mazurek bÄ™dzie
lepszym prezesem niÅ¼ byÅ‚by nim Jacek Soborski, ale patrzÄ…c z punktu widzenia PZJ, to lepszy
wybór. Lepszy, bo uznanie zyskaÅ‚ czÅ‚owiek, który jeszcze niedawno byÅ‚ czynnym sportowcem, a
jak startowaÅ‚ w powoÅ¼eniu zaprzÄ™gami dwukonnymi, to miaÅ‚ w zaprzÄ™gu wyhodowane
przez siebie konie. Jest to zatem osoba, która powinna lepiej rozumieÄ‡ potrzeby sportu i
koniecznoÅ›Ä‡ bliskiej wspóÅ‚pracy obu tych Å›rodowisk. Poprzednie wybory w PZHK byÅ‚y
podobne pod tym wzglÄ™dem, Å¼e delegaci wybierali kogoÅ› ze swojego grona. A jak
wyglÄ…daÅ‚y wybory prezesa w Polskim ZwiÄ…zku JeÅºdzieckim?Aby pozostaÄ‡ tylko przy dwóch
ostatnich. Å•ukasz Abgarowicz nie byÅ‚ ze Å›rodowiska jeÅºdzieckiego. ChoÄ‡ z koÅ„mi miaÅ‚
kiedyÅ› sporo do czynienia, gdyÅ¼ przez wiele lat byÅ‚ trenerem koni wyÅ›cigowych na
SÅ‚uÅ¼ewcu, w sporcie jeÅºdzieckim nie funkcjonowaÅ‚. Dlaczego zostaÅ‚ wybrany? OczywiÅ›cie
nie dlatego, Å¼e byÅ‚ kiedyÅ› trenerem na SÅ‚uÅ¼ewcu, ale dlatego, Å¼e w momencie wyboru
byÅ‚ senatorem rzÄ…dzÄ…cej wówczas Platformy Obywatelskiej. WybierajÄ…cy go delegaci liczyli
na to, Å¼e bÄ™dzie skuteczny w pozyskiwaniu sponsorów, a poza tym dali siÄ™ uwieÅ›Ä‡, Å¼e
teraz bÄ™dzie nowoczeÅ›nie, bo rzÄ…dy Marcina Szczypiorskiego zaczÄ™Å‚y siÄ™ im juÅ¼
jawiÄ‡ jako przaÅ›nie, anachroniczne. Trzeba przyznaÄ‡, Å¼e prezes Abgarowicz wespóÅ‚ z
wiceprezesem RafaÅ‚em Wawrzyniakiem sporo pieniÄ™dzy od sponsorów pozyskali, ale mieli
teÅ¼ wyjÄ…tkowy &bdquo;talent&rdquo; do ich wydawania. Trzeba tu przypomnieÄ‡, Å¼e
&bdquo;unowoczeÅ›nienie&rdquo; dziaÅ‚ania PZJ i przygotowanie &bdquo;produktów&rdquo; do
póÅºniejszego oferowania potencjalnym sponsorom doprowadziÅ‚o do tego, Å¼e pierwszy rok
swoich rzÄ…dów (2013) wspomniana dwójka (bo pozostaÅ‚a trójka byÅ‚a tylko bezbarwnym tÅ‚em)
zamknÄ™Å‚a rekordowym w historii PZJ deficytem 597 017 zÅ‚. BiorÄ…c pod uwagÄ™, Å¼e
&bdquo;skonsumowane&rdquo; zostaÅ‚o 222 550 zÅ‚ &bdquo;górki&rdquo;, jakÄ… zostawiÅ‚
prezes Szczypiorski, daje to w sumie roczne wydatki na poziomie 819 567 zÅ‚. DuÅ¼o!DuÅ¼o teÅ¼
kosztowaÅ‚o wprowadzanie transmisji z cyklu Grand Prix Wolnej Polski do telewizyjnej Jedynki. No i
Artemor. Do dziÅ› nie rozliczona i nie zakoÅ„czona sprawa. System przepÅ‚acony w sposób
skandaliczny. Ostatnie wybory prezesa &ndash; sierpieÅ„ 2015. Delegaci majÄ… do wyboru trzy
kandydatury, dwie ze Å›rodowiska jeÅºdzieckiego i jednÄ… spoza niego. WybierajÄ… tÄ™ spoza.
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Dlaczego? Trudno powiedzieÄ‡. MoÅ¼e ponownie zadziaÅ‚aÅ‚ mechanizm &ndash; bardzo silne w
naszym Å›rodowisku oczekiwanie na zewnÄ™trzne pieniÄ…dze &ndash; Å¼e byÅ‚y prezes duÅ¼ej
paÅ„stwowej firmy (PGNiG) sprawi, Å¼e strumieÅ„ pieniÄ™dzy od sponsorów ponownie zasili
kasÄ™ ZwiÄ…zku? Czy MichaÅ‚ Szubski sprawiÅ‚, Å¼e ten strumieÅ„ siÄ™ pojawiÅ‚? Czy
sprawiÅ‚, Å¼e wyniki sportowe siÄ™ poprawiÅ‚y? Czy sprawiÅ‚, Å¼e biuro PZJ lepiej sprawuje
swojÄ… funkcjÄ™ usÅ‚ugodawczÄ… wobec Å›rodowiska? Na te pytania niech kaÅ¼dy sobie
odpowie sam. Ja ciÄ…gle nie mogÄ™ znaleÅºÄ‡ odpowiedzi na pytanie, dlaczego w naszym,
jeÅºdzieckim Å›rodowisku wybór primus inter pares* musi polegaÄ‡ na tym, aby koniecznie
znaleÅºÄ‡ kogoÅ›  spoza Å›rodowiska.Marek Szewczyk *) Primus inter pares &ndash; po Å‚acinie:
"pierwszy wÅ›ród równych sobie". OkreÅ›la siÄ™ w ten sposób osobÄ™, która ma pewien autorytet
wÅ›ród pozostaÅ‚ych czÅ‚onków grupy, do której naleÅ¼y, jednak nie wiÄ…Å¼e siÄ™ on z
Å¼adnymi specjalnymi przywilejami. Czasem okreÅ›la siÄ™ w ten sposób osobÄ™, która jest
nieoficjalnym liderem danej grupy. W polityce tak zwykÅ‚o siÄ™ okreÅ›laÄ‡ premiera rzÄ…du.   

https://hipologika.pl 24.06.2025, 7:49:36 - 2

https://hipologika.pl
mailto:webmaster@hipologika.pl

